
 
 
  

Nota voor burgemeester en wethouders 
Onderwerp 

Team 
DEV-CS 

Vragen ex art 46 RvO-GL-DB-Energiebesparing bij bedrijven 

1- Notagegevens   

Notanummer 2021-002257 

Datum 18-08-2021 

Programma:   

04a Milieu en duurzaamheid 

Portefeuillehouder Weth. Verhaar 
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BIS Openbaar 

Status Definitief2021-09-16 

  

Bijlagen 

Vragen fracties + antwoordbrief 

  
B & W d.d.: 14-09-2021 
  
Besloten wordt: 

1 De beantwoording van de vragen ex art 46 RvO van de fracties van GroenLinks en Deventer Belang vast 
te stellen;  

2 de beantwoording aan te bieden aan de raad; 

3 de nota en het besluit openbaar te maken. 

  

Financiële aspecten: 

Financiële gevolgen voor de gemeente? Nee 

Begrotingswijziging Nee 

  

Voorstel openbaarmaking conform Wet Openbaarheid Bestuur (Wob) 

[X] De nota en het besluit openbaar te maken 

[ ] De nota en het besluit openbaar te maken vergezeld van bijgaand persbericht 

[ ] De nota en het besluit openbaar te maken nadat  

   

[ ] De nota en het besluit openbaar te maken, behalve…  

   

[ ] Het besluit openbaar te maken, maar niet de nota, gelet op artikel: 

   

[ ] De nota en het besluit niet openbaar te maken, gelet op artikel: 

   

  

 Kennisgeving/ Bekendmaking Awb 

Kennisgeving (publicatie) conform Awb Nee 

Bekendmaking conform Awb  Nee 

  



 
ADVIESRADEN: 

Moet een van de adviesraden gehoord worden of op de hoogte gesteld? Nee 

  

Toelichting 

Inleiding 

Per brief van 1 augustus 2021 hebben Bert Kleine-Schaars (Deventer Belang) en Tjeerd van der 
Meulen (GroenLinks) uw college een aantal schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld over Energiebesparing bij 
bedrijven. 

Bijgaand treft u de beantwoording aan. 

  
Beoogd resultaat 

  
Kader 

  
Argumenten voor en tegen 

  
Extern draagvlak (partners) 

  
Financiële consequenties 

  
Aanpak/uitvoering 

 



 
 
 

Gemeente Deventer 
t.a.v. College van B&W 
Postbus 5000 
7400 GC Deventer 
 
 
Betreft:   ENERGIEBESPARING BIJ BEDRIJVEN- VERVOLG OP VRAGEN AUGUSTUS 2020 
 
 
                                                                                                                               Deventer, 1 augustus 2021 
 
Geacht college, 
 
Binnen de gemeenteraad van Deventer zijn er grote verschillen over de wijze waarop we onze 
duurzaamheidsdoelstellingen moeten bereiken maar over één onderwerp zijn alle partijen het eens: het 
begint allemaal bij energiebesparing. De bedrijven in Deventer hebben hierin een fors aandeel en om die 
reden leggen wij met deze vragen de focus op bedrijven. 
   
Op 3 augustus 2020 stelden wij al schriftelijke vragen over energiebesparing bij bedrijven. De antwoorden 
van 8 september 2021 stelden ons niet gerust dat energiebesparing bij bedrijven daadwerkelijk een prioriteit 
bij het college is en of de Omgevingsdienst voldoende capaciteit en middelen heeft om de gewenste doelen 
te bereiken. Dit is naderhand bevestigd bij de behandeling van het jaarverslag en de begroting van de 
Omgevingsdienst. Verder zijn wij "verdrietig" over het antwoord op vraag 7 waarin wij zinnige goed 
doordachte suggesties deden om energiebesparing in de gemeente op te pakken maar met het 
spreekwoordelijke kluitje in het riet werden gestuurd. Het antwoord op vraag 8 heeft ons verbaasd omdat het 
college kennelijk de opdracht van de gemeenteraad van Deventer niet wil gaan uitvoeren. Om die redenen 
hebben wij vervolgvragen en hopen op constructieve antwoorden en actie vanuit het college. Deze 
antwoorden kunnen ook een bijdrage leveren aan de uitvoering van de motie "output omgevingsdienst" die in 
de raad op 30 juni 2021 is aangenomen.  
Onze vragen zijn: 
 

1. In 2020 zijn slechts 20 van de geplande 67 controles energiebesparing bij bedrijven uitgevoerd, zo 
blijkt uit de beantwoording uit september 2020. Zijn de resterende 47 controles inmiddels in 2021 
uitgevoerd? 

2. In de beantwoording op technische vragen bij het Uitvoeringsplan Omgevingsdienst IJsselland 
(datum 8 maart 2021) wordt onder "in te halen uit 2020" een getal van 23 (29) genoemd (dus niet 
47). Die getallen in de beantwoording lijken niet te corresponderen met de eerdere antwoorden. Kan 
dit worden verklaard?   

3. Hoeveel controles zijn er daadwerkelijk uitgevoerd in 2020 en 2021 (stand van zaken juli 2021)? 
4. Uit het jaarverslag van de Omgevingsdienst over 2020 worden gesproken over 56 fysieke controles 

en 200 administratieve onderzoeken in Deventer. Wat zijn de resultaten? Bij hoeveel bedrijven is 
daadwerkelijk het handhavingstraject gestart? Indien het handhavingstraject niet is gestart: waarom 
niet? 

5. Uit het jaarverslag van de Omgevingsdienst over 2020 blijkt dat er 1 (één) vergunning is 
geactualiseerd op energiebesparing. Klopt dit? Zijn bij alle andere bedrijven de 
vergunningvoorschriften op orde en worden ze ook nageleefd?     

6. Bij 17 van de 20 controles is gebleken dat niet alle verplichte energiebesparingsmaatregelen zijn 
getroffen (antwoorden uit september 2020). 85% van de bedrijven in Deventer deed een jaar 
geleden kennelijk dus niet voldoende aan energiebesparing. Welke acties zijn inmiddels genomen? 
Welk strafrechtelijk en bestuursrechtelijk handhavingstraject is ingezet? (bijv. hoeveel 
dwangsommen zijn verstuurd?) 

7. Kan een indicatie worden gegeven van hoeveel energie is bespaard door energietoezicht in 2020 en 
de eerste twee kwartalen van 2021? 



 
8. In de vragen uit augustus 2020 zijn een aantal concrete acties van Urgenda benoemd en gevraagd 

om hier aandacht aan te geven. In het antwoord destijds wordt aangegeven dat er geen aanvullende 
acties worden uitgevoerd maar dat deze "op een pragmatische wijze onder de aandacht worden 
gebracht" bij de partners (onder andere  DEP en DKW). Graag willen wij weten wat er concreet is 
ondernomen ten aanzien van de punten a t/m g en hoe dit – al dan niet pragmatisch- dan met alle 
partners is besproken. In het bijzonder zijn wij benieuwd wat wordt bedoeld met "een pragmatische 
wijze". 

9. Bij het antwoord op vraag 8 is tot onze verbazing (want: strijdig met het door de Raad van Deventer 
vastgestelde Energieplan, zie hieronder) aangegeven dat er geen convenant met bedrijven zal 
worden gesloten.  

 
 
Inmiddels is gelukkig – op antwoord op technische vragen bij de behandeling van het VTH-
programma in maart 2021 – aangegeven dat er in 2021 wordt gewerkt aan een convenant. De 
tijdsplanning bij het energieplan (bijlage 4) volgt een iets ander tijdspad maar we zijn blij dat de 
urgentie wordt gezien en dat dit wordt opgepakt. Wat is de stand van zaken en welke successen zijn 
er medio 2021 al te melden? 
 
 
 

Met hartelijke groet, 
 
Bert Kleine-Schaars – Deventer Belang 
Tjeerd van der Meulen - GroenLinks Deventer 
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2021-002257  14 september 2021 
kenmerk  uw referentie  datum 
     
M.C. Eggel Schriftelijke vragen ex art 46 RvO  
contactpersoon  onderwerp   
 
Geachte heren Van der Meulen en Kleine Schaars, 
 
In uw brief van 1 augustus jl. hebt u ons college schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld over 
energiebesparing bij bedrijven. Ons antwoord is als volgt. 
 
Het college deelt de zorgen van de raad over de achterblijvende prestaties van de Omgevingsdienst 
IJsselland. Het college is hierover in gesprek met de Omgevingsdienst IJsselland en zal de raad binnenkort 
per raadsmededeling informeren over de uitvoering van de motie Output Omgevingsdienst van 7 juli 2021.  
 
Vraag 1:  
In 2020 zijn slechts 20 van de geplande 67 controles energiebesparing bij bedrijven uitgevoerd, zo blijkt uit 

de beantwoording uit september 2020. Zijn de resterende 47 controles inmiddels in 2021 uitgevoerd? 

 
Antwoord: 
Het genoemde aantal van 20 heeft betrekking op het aantal uitgevoerde controles tot de beantwoording van 

de vragen in september 2020. De laatste maanden van het jaar 2020 zijn ook bedrijven gecontroleerd.  

In totaal heeft de OD IJsselland in 2020 38 van de 67 controle voor de gemeente Deventer geplande 

controles uitgevoerd. Daarnaast zijn 17 van de 18 controles uit het VUE1 programma uitgevoerd. 

 

Hierbij wordt nog opgemerkt dat van de 29 niet uitgevoerde controles (67-38), het 22 hercontroles betrof. 

Deze hercontroles zijn niet uitgevoerd, omdat in verband met corona, bedrijven langere hersteltermijnen 

hebben gekregen.  

 
Vraag 2:  

In de beantwoording op technische vragen bij het Uitvoeringsplan Omgevingsdienst IJsselland (datum 8 maart 

2021) wordt onder "in te halen uit 2020" een getal van 23 (29) genoemd (dus niet 47). Die getallen in de 

beantwoording lijken niet te corresponderen met de eerdere antwoorden. Kan dit worden verklaard? 

 
Antwoord: 
Zie ook antwoord vraag 1. De eerdere antwoorden betrof het aantal controles tot september 2020. De 
beantwoording van 8 maart 2021 had betrekking op het hele jaar 2020.  
 
Vraag 3:  
Hoeveel controles zijn er daadwerkelijk uitgevoerd in 2020 en 2021 (stand van zaken juli 2021)? 



 
Antwoord:  
In 2020 zijn 38 van de 67 controles uitgevoerd. In het eerste kwartaal van 2021 zijn ten gevolge van de 
beperkende Covid maatregelen, geen controles uitgevoerd. De afgelopen maanden zijn de controles echter 
weer opgestart en is de verwachting van de OD IJsselland dat zowel de in 2020 niet uitgevoerde controles, 
als de in 2021 geplande controles allemaal worden uitgevoerd.  
 
De tot augustus 2021 uitgevoerde controles zijn in onderstaande tabel weergegeven. 
 

Gemeente Deventer Aantallen 

Uitgevoerde fysieke werkzaamheden Planning 
2021* 

Realisatie 
2021 

Toezicht 

T1 Extra energietoezicht tijdens reguliere controle  

54 
0 

T1 Hercontroles* 11 

T2 Themacontrole energie bij complexe bedrijven 12 7 

T3 Themacontrole energie bij eenvoudige bedrijven 30 16 

T6 VUE Themacontrole energie 18 5 

Totaal toezicht 114 39 

*inclusief de niet uitgevoerde controles uit 2020. 
 
Vraag 4:  

Uit het jaarverslag van de Omgevingsdienst over 2020 worden gesproken over 56 fysieke controles en 200 

administratieve onderzoeken in Deventer. Wat zijn de resultaten? Bij hoeveel bedrijven is daadwerkelijk het 

handhavingstraject gestart? Indien het handhavingstraject niet is gestart: waarom niet? 

 
Antwoord: 
Bij 49 van de fysiek gecontroleerde bedrijven is door de toezichthouder vastgesteld dat er onvoldoende 

energiebesparende maatregelen zijn getroffen en dat artikel 2.15 van het Activiteitenbesluit wordt overtreden. 

 

Daarnaast is uit een administratieve controle bij 200 bedrijven gebleken dat ze niet hebben voldaan aan de 

Informatieplicht energiebesparing, terwijl dit (vermoedelijk) wel verplicht is. Deze 200 bedrijven hebben 

allemaal een brief ontvangen. De reacties naar aanleiding van deze brief: 

 76 bedrijven hebben een melding Informatieplicht ingediend;  

 105 bedrijven hebben aangegeven (en bewezen) niet te vallen onder de Informatieplicht;  

 19 bedrijven hebben geen melding Informatieplicht ingediend of hebben niet aangetoond hier niet 

onder te vallen. Voor deze bedrijven is een vooraankondiging last onder dwangsom opgesteld. 

 
Vraag 5:  

Uit het jaarverslag van de Omgevingsdienst over 2020 blijkt dat er 1 (één) vergunning is geactualiseerd op 

energiebesparing. Klopt dit? Zijn bij alle andere bedrijven de vergunningvoorschriften op orde en worden ze 

ook nageleefd? 

 
Antwoord: 
In 2020 is er één vergunning geactualiseerd op energiebesparing. De mate waarin de vergunningvoorschriften 

met betrekking tot energie op orde zijn, wordt beoordeeld bij de reguliere controles van bedrijven, alsook bij 

aanvragen om een (wijzigings- en revisie)vergunning van bedrijven. Dit maakt geen onderdeel uit van het 

project energietoezicht, waarbij specifiek gecontroleerd wordt op energiebesparingsmogelijkheden bij veelal 

meldingsplichtige bedrijven. 

 
Vraag 6:  

Bij 17 van de 20 controles is gebleken dat niet alle verplichte energiebesparingsmaatregelen zijn getroffen 

(antwoorden uit september 2020). 85% van de bedrijven in Deventer deed een jaar geleden kennelijk dus niet 

voldoende aan energiebesparing. Welke acties zijn inmiddels genomen? Welk strafrechtelijk en 

bestuursrechtelijk handhavingstraject is ingezet? 

 



Antwoord: 

Een bedrijf waar tekortkomingen zijn geconstateerd, wordt een termijn gegeven om deze tekortkomingen op te 

heffen. Van de 17 bedrijven waar tekortkomingen zijn geconstateerd heeft inmiddels bij 11 bedrijven een 

hercontrole plaats gevonden. Daarbij is geconstateerd dat de verplichte energiebesparingsmaatregelen zijn 

getroffen. Het was niet noodzakelijk om een formele handhavingsprocedure op te starten.  

 

Vraag 7:  

Kan een indicatie worden gegeven van hoeveel energie is bespaard door energietoezicht in 2020 en de eerste 
twee kwartalen van 2021? 

 
Antwoord: 

Het landelijk vaak gehanteerde besparingspotentieel voor energiecontroles bedraagt 5%. Bij de in 2020 

gecontroleerde bedrijven waar sprake is van een overtreding van de energiebesparingsplicht kan worden 

uitgegaan van het volgende energiebesparingspotentieel. 

 

Besparingspotentieel 
Omschrijving Waarde 

Potentiële besparing in kWh per jaar (totaal) 858.211 kWh 

Potentiële besparing in nm3  aardgas per jaar (totaal) 70.171 m3 

Financiële besparing per bedrijf € 1769,- per jaar 

Vermeden uitstoot CO2 na treffen maatregelen (totaal) 584 ton per jaar 

 

Vraag 8: 

In de vragen uit augustus 2020 zijn een aantal concrete acties van Urgenda benoemd en gevraagd om hier 

aandacht aan te geven. In het antwoord destijds wordt aangegeven dat er geen aanvullende acties worden 

uitgevoerd maar dat deze "op een pragmatische wijze onder de aandacht worden gebracht" bij de partners 

(onder andere DEP en DKW). Graag willen wij weten wat er concreet is ondernomen ten aanzien van de 

punten a t/m g en hoe dit – al dan niet pragmatisch- dan met alle partners is besproken. In het bijzonder zijn 

wij benieuwd wat wordt bedoeld met "een pragmatische wijze".  

 
Antwoord: 
In de reguliere overleggen met DEP en DKW is het 54-puntenplan van Urgenda onder de aandacht gebracht. 
Daarna hebben wij niet meer geïnformeerd of en hoe hier opvolging aan is gegeven. Bij de ODIJ-bezoeken 
aan bedrijven wordt overigens aan veel van de “Urgenda-maatregelen” aandacht besteed. 
 
Waar het gaat om onze gemeentelijke gebouwen/maatschappelijke vastgoed is een Portefeuillestrategie 
Maatschappelijk Vastgoed en een Investeringsprogramma Maatschappelijk Vastgoed” opgesteld. In het 
verlengde daarvan worden business case voor zonnepanelen op maatschappelijk vastgoed uitgewerkt.  
 

Vraag 9: 

Bij het antwoord op vraag 8 is tot onze verbazing (want: strijdig met het door de Raad van Deventer 

vastgestelde Energieplan, zie hieronder) aangegeven dat er geen convenant met bedrijven zal worden 

gesloten.  

 

 
 

Inmiddels is gelukkig – op antwoord op technische vragen bij de behandeling van het VTH-programma in 

maart 2021 – aangegeven dat er in 2021 wordt gewerkt aan een convenant. De tijdsplanning bij het 

energieplan (bijlage 4) volgt een iets ander tijdspad maar we zijn blij dat de urgentie wordt gezien en dat dit 

wordt opgepakt. Wat is de stand van zaken en welke successen zijn er medio 2021 al te melden? 
 



Antwoord:  
Het onderwerp ‘Convenant met grootverbruikers’ wordt geagendeerd op het bestuurlijk overleg van het DEP 
in oktober. Ter voorbereiding daarvan wordt de behoefte en bereidheid om hieraan deel te nemen getoetst bij 
de grootverbruikers en bij de koplopers op gebied van verduurzaming. U wordt geïnformeerd over de 
uitkomsten. 
 
Ook los van een convenant zijn met name de grote energieverbruikers zich vanuit economische en 
duurzaamheidsmotieven zeer bewust van hun energiegebruik en de noodzaak om te dit te reduceren en te 
verduurzamen. Op dit gebied hebben wij ook een aantal koploperbedrijven in Deventer. Zij doen al meer dan 
de wettelijke milieuvoorschriften voorschrijven en zijn een inspiratie voor andere bedrijven.   
 
Dat staat los van het feit dat bij bedrijven de komende jaren, net als in andere sectoren, nog aanvullende 
stappen nodig zijn richting een klimaatneutrale energievoorziening.  
 
Daarnaast wordt in DEP-verband met de Uitvoeringsagenda Toekomstbestendige Bedrijventerreinen met het 
bedrijfsleven actief gewerkt aan de verduurzaming en stimulering van energiezuinige maatregelen op de 
bestaande bedrijventerreinen. Zo is het project ‘zon op dak’ onlangs van start gegaan. En wordt ondernemers 
de hulp van een energieadviseur aangeboden. Dit is aanvullende op het handhavingstraject van de ODIJ.   
Op het A1 Bedrijventerrein worden veel daken benut voor de opwek van zonne-energie. Voor bedrijven die 
zich willen vestigen op het westelijk deel van A1 Bedrijventerrein is dit een harde eis evenals duurzaam 
bouwen die wordt afgedwongen met het bestemmingsplan.  
 
 
 
Burgemeester en wethouders van de gemeente Deventer, 
de secretaris, de burgemeester, 

 
 
 
 
 
 

M.A. Kossen R.C. König 
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